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جهت دریافت آخرین اخبار و رویدادهای کیش و منطقه از 

پایگاه خبری، تحلیلی اقتصاد کیش 
دیدن  فرمایید

  اقتصاد کیش -  با وجود شرایط سخت ومشکلات اقتصادی، سرمایه گذاری ۲۷ هزار میلیارد ریالی دولت برای طرحهای آب و برق هرمزگان 
،نشان از عزم دولت تدبیر وامید برای توسعه شتابان امور زیربنایی در این منطقه دارد. 

توسعه شتابان هرمزگان
 با تدبیر دولت

به گزارش ایرنا  ۲۶ تیرماه ۹۹ ، با اجرای برنامه ویدئو 
کنفرانسی و با دستور رییس جمهوری مرحله دوم طرح آب 
شــیرین کن یکصدهزار مترمکعبی شهر بندرعباس ،طرح 
تامین و انتقال آب به شبکه گلخانه شمیل و بخشی از شبکه 
دشت میناب و بهره برداری از شبکه ۵۰۰ هکتاری گلخانه 
شمیل، طرح تامین و انتقال آب به شهرک صنعتی میناب و 
مرحله اول طرح آبرســانی به شهرستان بشاگرد ، ۱۱ طرح 
انتقال برق وهفت طرح شرکت توزیع برق به بهره برداری 

رسید.
بهره برداری از  پروژه انتقال آب به شــبکه گلخانه ای 
شمیل موجب ایجاد اشتغال مستقیم و غیرمستقیم پنج هزار 
نفر و رونق اقتصادی و بهبود شرایط اجتماعی منطقه خواهد 

شد.
همچنین مدیریت بهینه منابع آب و خاک دشت میناب 
و شــمیل، کاهش تعارضات اجتماعی ناشی از کمبود آب، 
جلوگیری از افت ســطح آبخوان، حفظ کیفیت منابع آب 
زیرزمینی و فرونشســت زمیــن از دیگر اهداف این طرح 

است.
واحد شماره یک نیروگاه سیکل ترکیبی قشم، افزایش 
توان واحد بخار نیروگاه بندرعباس، ۱۱ طرح انتقال برق و 
هفــت طرح توزیع برق، پروژه های افتتاحی حوزه صنعت 

برق هرمزگان هستند.
اســتان هرمزگان به واسطه موقعیت حساس و بهره 
مندی از ظرفیت های ویــژه اقتصادی همواره مورد توجه 
دولتمردان بوده و این توجه که نتیجه آن خیز اســتان برای 
دستیابی به رشد و توسعه هر چه بیشتر می باشد، در دولت 
تدبیر و امید به اوج خود رســیده اســت به طوری که نوید 

روزهای خوش و هرمزگانی آبادتر را به همگان می دهد.
 بهــره بــرداری از طــرح آب شــیرین کن 

بندرعباس و اشتغال ۲ هزارنفر
یکی از مهمترین طرح هایی که روز پنجشنبه با حضور 
رییس جمهوری در هرمزگان آغاز شــد مرحله دوم طرح 
آب شــیرین کن یکصد هزار مترمکعبی بندرعباس است 
که اشتغالزایی غیرمستقیم دو هزار نفری )صنایع منطقه( از 

جمله مهمترین مزایای اجرای آن است.
طرح آب شــیرین کن بندرعبــاس بزرگترین پروژه 
شیرین سازی آب دریا در سطح کشور است که با استفاده از 
توان فنی و مهندسی داخلی و با تدبیر دولت امید و سیاست 
وزارت نیــرو مبنی بر ایجاد منابع آبی پایدار در شــهرهای 

ساحلی اجرا شده است.
مرحلــه اول این طرح با ظرفیت ۲۰ هزار متر مکعب 
در شــبانه روز در آذرماه ســال ۹۷ وارد مدار تولید شــد و 
تیرماه امسال نیز فاز دوم آن به ظرفیت ۲۰ هزار متر مکعب 
و سرمایه ای افزون بر ۴ هزار میلیارد ریال بهره برداری می 
شود. با توجه به اینکه ۹۰ درصد تجهیزات آب شیرین کن 
بندرعباس خریدار ی شده است، با بهره برداری از مرحله 
نهایی این طرح تا پایان شش ماهه دوم امسال، شاهد انتقال 
آب با کیفیت به مخازن ذخیره آب داماهی و توزیع همگن 
آب در شهر های بندرعباس، بندر خمیر و روستاهای مسیر 

خواهیم بود.
بهره برداری از طرح انتقال آب به شبکه ۵۰۰ 

هکتاری گلخانه شمیل
یکی دیگر از طرح های مهمی که امروز در هرمزگان 
به بهره برداری رســید، طرح انتقال آب از سدهای شمیل 
و نیان به شــبکه شــمالی دشت میناب و شبکه ۵۰۰ هکتار 

گلخانه شمیل است.
برای اجرای این دو طرح ملی ۳۴۰ میلیارد ریال هزینه 
شــده و با اجرای آن شــرایط برای توسعه و اشتغالزایی در 
منطقه شمیل و بندرعباس به خوبی فراهم شده و مردم منطقه 

از نعمت سدهای نیان وشمیل برخوردار شدند.
 این طرح دارای خط انتقالی به قطر ۹۰۰ میلی متراست 
و حدود ۱۵ تا ۱۶ میلیون مترمکعب آب از سدهای شمیل و 

نیان را به شبکه شمال دشت میناب انتقال می دهد.
 تامین آب پایدار، اشــتغالزایی و توسعه کشاورزی و  

صنعت از جمله اهداف این طرح ها است.
این طرح در اقدامی مشــترک توســط شرکت آب 
منطقه ای و جهادکشــاورزی هرمزگان، شبکه های توزیع 
آب و اراضی منطقه بازســازی و مسطح شد و در سال های 
گذشــته به بهره برداری رسید که اکنون نیز طرح انتقال آب 
مطمئن با اســتفاده از ظرفیت های شــمیل و نیان برای این 
منطقه فراهم شــده است.  از سال گذشته تاکنون در قالب 
پویــش )هر_هفته_الف_ب_ایران( هر هفته در کشــور 
طرح های مجموعــه وزارت نیرو در حوزه های آب وبرق 
به بهره برداری می رسد و طرح انتقال آب از سدهای شمیل 
و نیان یکی از طرح هایی اســت که قالب این طرح در این 
روز افتتاح شد و در مجموع باعث شده که در بخش شمال 
شهرســتان میناب و بخش تخت و قلعه قاضی یک تحول 
بسیار خوبی در حوزه تامین و توزیع آب از طریق احداث 

شبکه های آبیاری و زهکشی ایجاد شود.
افتتاح انتقــال آب از منابع آبــی میناب به 

شهرک صنعتی فیروز
طرح انتقال آب از منابع آبی میناب به شهرک صنعتی 
تیرور نیــز از دیگر طرح های مهم افتتاحی در دولت تدبیر 

و امید است.
 شهرک صنعتی میناب درحال حاضر حدود ۷۵ هکتار 
مساحت دارد و در طرح توسعه ای آن ، ۵۰ هکتار نیز به این 
شهرک افزوده خواهد شد که نقش بسیار بسزایی در توسعه 
شهرستان و اشتغالزایی به خصوص در بخش صنایع دارد.

 ســال های طولانی این شــهرک به دلیل کم و کیف 
منابع آبی استان با مشکل مواجه بود که با هماهنگی صورت 
گرفته با مجموعه استانداری هرمزگان، شرکت شهرک های 
صنعتی و سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان ، تامین آب 
این شهرک با کیفیت مناسب انجام شد. پس از بهره برداری 
از این طرح سرمایه گذاران این شهرک دیگر دغدغه کمبود 
و کیفیت آب را نخواهند داشت و در پی آن اشتغال و صنعت 

در منطقه رونق مناسبی به خود خواهد گرفت ..
بهره بــرداری از ۷ طرح توزیع برق در قالب 

پویش الف - ب ایران
امروز در برنامه ویدئو کنفرانسی رییس جمهوری ، ۷ 
پروژه توزیع برق در قالب پویش الف – ب ایران در استان 
هرمزگان به بهره برداری رســید که این طرح ها شامل ۶۰ 
کیلومتر شبکه فشار ضعیف هوایی، ۲۴ کیلومتر شبکه فشار 
ضعیف زمینی، ۱۴۷ کیلومتر شــبکه فشار متوسط هوایی، 
۱۱ کیلومتر شبکه  فشار متوسط زمینی، ۳۴۵ دستگاه پست 
هوایی و ۵۵ دســتگاه پســت زمینی و ۴ هزارو ۸۷۲ چراغ 

روشنایی معابر است
کاهــش تلفات انرژی و افزایــش قابلیت اطمینان با 
استفاده از تجهیزات نوین ، افزایش ایمنی و پایداری شبکه 
و درنتیجه رضایتمندی مردم و مشترکین از خدمات برق از 
مهمترین تاثیرهای اجرای این پروژه ها در هرمزگان است.

پویش الف- ب ایران از سال گذشته با عنوان پویش 
بهره برداری از پروژه های آب و برق در سراسر کشور آغاز 
به کار کرد و امســال نیز با همین نام در دستور کار وزارت 
نیرو قرار گرفت که این برنامه ها علاوه بر ســاخت و ساز 
درطرح های تامین و انتقال آب، دربخش برق نیز توسعه و 
احداث نیروگاهها، شــبکه های انتقال و توزیع نیروی برق 

را شامل می شود.
اجرای طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک

اوایل تیرماه امســال نیــز در برنامه ای که به صورت 
ویدئو کنفرانســی انجام شد، با دســتور رییس جمهوری 
عملیــات طرح انتقال نفت خام گوره به جاســک و پایانه 
صادراتی در منطقه مکران بــه عنوان راهبردی ترین طرح 

ملی دولت تدبیر و امید در سال "جهش تولید" آغاز شد.
این طرح مهم درحالی که کشورمان زیر سنگین ترین 
تحریــم آمریکایی و اروپایی قرار گرفته با دســتور رییس 

جمهوری آغاز شد و حیرت جهانیان را برانگخیت.
بهره برداری از مرحله اول طرح آبرســانی 

جگین - بشاگرد
یکی دیگر از مهمترین طرح هایی که امروز ۲۶ تیرماه 
در هرمزگان و با دســتور رییس جمهوری به بهره برداری 
رسید ، طرح ملی آبرسانی از سد جگین به بشاگرد به عنوان 
مهم ترین طرح زیرساختی این شهرستان بود که پایانِ درد 

مزمن کم آبی در این منطقه را نوید می دهد.
این طرح شــاخص از اثربخش ترین طرح های ملی 
اســت که با هدف ایجاد ظرفیت های پایدار منابع آبی در 

شرق هرمزگان اجرا شده است.
مرحلــه اول ایــن طرح شــامل انتقال آب از ســد 
جگین)جاسک( به شهر سردشت است که نیاز آبی این شهر 
و  ۸ روستای مسیر شامل وی، چخون، رازکا، جکدان،علی 
آبــاد، اهَوِن، گَروغ و دهِِندِر  بــا جمعیتی برابر ۹ هزار نفر 
را تامین می کند..  اجرای طرح  آبرســانی جگین-بشاگرد 
یکی از عوامل مهم محرومیت زدایی ، رشــد و توسعه این 
منطقه است و مرحله اول این طرح با نگاه ویژه مقام معظم 
رهبری در قالب تخصیص اعتباری برابر ۴۰۰ میلیارد ریال 
و مجموعِ اعتبار یکهزار و ۸۱۰  میلیارد ریال اجرا شده است. 
همچنین براســاس برنامه پیش بینی شده، در مراحل 
بعدی این پروژه متناسب با تامین اعتبار مورد نیاز، روستاهای 

بیشتری آبرسانی خواهد شد به طوری که جمعیت بهره مند 
از این طرح آبرسانی در سال افق طرح به ۶۱ هزار ۴۰۳ نفر 

افزایش می یابد.
ارتقــای کیفیت و کمیــت آب تامینی منطقه، بهبود 
شــاخصهای اقتصادی و رفاهی مردم شهرســتان , کاهش 
محدودیــت منابع آبی و  امکان تامیــن آبِ صنایع خرد و 
کوچک منطقه , ارتقای ظرفیت های بهره وری، اشتغالزایی و 
کارآفرینی و مقابله با تخریب سنگ بستر و روانگرایی خاک 
منطقه به دلیل کف شــکنی چاه ها و چشمه ها از مهمترین 

مزایای اجرای این طرح است.
حجــت الاســلام روحانــی ضمن دســتور آغاز 
بهره برداری رســمی از ۱۸ پروژه ملی در حوزه آب و برق 
در اســتان هرمزگان، اظهارداشت: با وجود همه تحریمها و 
فشارهای دشمنان، هم اکنون حدود ۹۰ درصد امور طراحی 
و اجــرای پروژه های مهم صنعت پیچیده برق به وســیله 
متخصصان توانمند ایرانی انجام می گیرد که باید به سمت 

خودکفایی کامل در این صنعت پیش برویم.
 روحانی با اشــاره به نقش مهم و راهبردی اســتان 
هرمزگان در کشــور و از همه مهم تر مردم بســیار خوب و 
وفادار و مرزدار این استان گفت که جاسک به زودی به یک 
بندر بسیار مهم صادراتی نفت ما تبدیل می شود و بنابراین 
جایگاه این استان روز به روز رفیع تر و مهم تر خواهد شد.

رییس جمهوری با قدردانی از همه دست اندرکاران 
وزارت نیرو، سرمایه گذاران و کارآفرینان در بخش خصوصی 
و شرکت های وابسته به دولت، عمومی غیردولتی، کارگران، 
مهندســین، طراحان و همه آنانی که در عرصه خودکفایی 
کشــور می کوشــند، گفت: امروز با تلاش این عزیزان در 
بخش های مختلف  کشور از جمله در بخش های تصفیه آب 
و رساندن آب به روستاها، بخش فاضلاب، نیروگاه ها و آب 
شیرین کن ها، کارِ عظیم و بزرگی انجام گرفته است.   رییس 
جمهــوری با تاکید بر ضرورت بهــره گیری بهینه از همه 
منابع آبی کشور از جمله آب دریاها گفت: امروز حدود ۲۶ 
میلیارد متر مکعب آب دریاها بدون نمک زدایی در اختیار 
استانهای ســاحلی قرار می گیرد و همزمان برای استانهای 
ساحلی بیش از ۴.۴ میلیارد مترمکعب آب نیز جهت شیرین 
سازی در نظر گرفته شده که با فرایند شیرین سازی این رقم 

به ۱.۴ میلیارد متر مکعب می رسد.
حســن روحانی با تاکید بر اینکه باید از آب دریا در 
چارچوب محیط زیســت استفاده کنیم، افزود: برای تامین 
آب مورد نیاز استانهای غیرساحلی همانند خراسان جنوبی، 
کرمان، یزد، سمنان و حتی خراسان رضوی هم ۳.۷  میلیارد 
مترمکعب آب در نظر گرفته شــده که  این رقم هم بعد از 
فرایند شیرین سازی به ۱.۳ میلیارد متر مکعب خواهد رسید.

رییس جمهوری سرمایه گذاری بخش خصوصی در 
حوزه شیرین سازی و انتقال آب دریاها به بخش های مورد 
نیاز در کشــور را ضروری خوانــد و گفت که با این اقدام 
ســرمایه گذاران به اصل سرمایه خود و سود حاصل از آن 

دست خواهند یافت.
حسن روحانی اظهارداشت: هم اکنون ۶۱ آب شیرین 
کن در کشور فعال است که ۳۶  مورد آن در استان هرمزگان 
اســت و در این میان ۹ مورد از ۲۴ آب شیرین کن در حال 

تاسیس نیز به این استان اختصاص دارد.
رییس جمهوری با اشــاره به اهمیت نقش آب و برق 
در توسعه و عمران کشور گفت: به این ترتیب در مجموع 
بزودی ۸۵ آب شــیرین کن در کشور فعال خواهد بود که 
۵۴ مورد آن در دولت تدبیر و امید به ثمر نشســته یعنی از 
۴۸۵هزار متر مکعب آبی که از آب شــیرین کن ها تا پایان 
سال بدست خواهد آمد، ۳۳۰ هزار مترمکعب آن، به دولت 
یازدهم و دوازدهم مربوط می شود. حسن روحانی همچنین 
با بیان اینکه مردم با فرهنگ با صرفه جویی در مصرف آب و 
برق ما را یاری کنند، گفت: در این شرایط خاصی که با شیوع 
بیماری کرونا ایجاد شده، تامین آب و برق اهمیت بیشتری 
یافته است و مردم با فرهنگ بلند خود لازم است با مصرف 

بهینه، وزارت نیرو را در این عرصه یاری و کمک کنند.

  اقتصاد کیش -  ایرج شــرف زاده 
رئیس شورای شــهر کیش در خصوص 
واگــذاری جزیره کیش به یک کشــور 
خارجی  در قالب قرارداد ۲۵ ســاله ایران 
و چیــن  گفت : این  موضوع  کاملا کذب 
محــض اســت  و اصلا چنیــن  چیزی 
وجود نــدارد. وی افــزود: همانطور که 
قبلا مســئولان بلند پایه سیاسی کشور و 
همچنین مســئولان محلی این موضوع را 
تکذیب کرده اند بنده هم به عنوان رئیس 
شورای شهر کیش واگذاری جزیره کیش 
را بــه خارجی ها تکذیــب میکنم  واین 
مسئله خلاف قانون اساسی کشور است و 
من فکر می کنم کســانی که این مسئله را 

دامن می زنند به شعور و درک ایرانیان توهین می کنند.
وی افزود: در خصوص موضوع قرار داد ۲۵ ساله ایران و چین در حال حاضر فقط 

یک پیش نویس است  و تاکنون  به قرارداد منجر نشده است.
آقای شرف زاده گروهی این قرارداد را به عنوان سندی مغایر با منافع 
ملی ایران ارزیابــی میکنند ؟ چرا بعضی از مردم، چنین ذهنیتی دارند؟آیا 

باید به آنان  حق داد که چنین قضاوتی کنند؟
دولت همیشه از شعار جریان آزاد اطلاعات صحبت کرده واین لایحه را از تصویب 
مجلس گذراند اما  متاسفانه این قانون )دسترسی آزاد به اطلاعات( بی اثر مانده است .

بحث بعدی) منشــور حقوق شهروندی( است  که دولت آقای روحانی روی این 
مسئله هم تبلیغات فراوانی کرد اما این موضوع هم  بی نتیجه وبی فایده ماند.

بنابراین تا زمانی که مردم به جریان آزاد اطلاعات دسترسی نداشته باشند وهمچنین 
منشور حقوق شهروندی به مرحله اجرا نرسد متاسفانه این مسائل وجود خواهد داشت 

و مردم حق دارند دچار یک نوع بی اعتمادی باشند.
این اسناد در حال حاضر یک پیش نویس است هنوز به قرار داد منجر نشده، فعلا 
کلیات مطرح شــده است و مسئولان سیاســی- اقتصادی کشور باید جزئیات و بند بند 
آن را اطلاع رسانی کنند و به مطالبات وخواسته های مردم در خصوص این قرارداد ۲۵ 

ساله پاسخگو باشند
اگر اجازه بدید راجع به قرار داد ایران وچین صحبت کنیم

قبــل از هر چیز باید ببینیم ریشــه های اصلی این بــی اعتمادی و هجمه و نگرانی 
ها  از کجاست؟

اول اینکه از دوران قاجار تا کنون بســیاری از قراردادها وعهد نامه ها و اکثر توافق 
ها یی که بین حاکمان ایران و قدرت های خارجی امضا شده به ضرر ایران بوده و مردم 

سریع به یاد عهد نامه گلستان وترکمانچای می افتند.
دوم اینکه  هنوز در ذهن مردم ایران یک بیگانه ستیزی وجود دارد حال چه با دولت 

های غربی، چه دولت های شرقی.
ســوم اینکه  مردم تا اندازه ای به این قرارداد یا پیش نویس بد بین هســتند چرا که 

دولت را در شرایط فعلی به لحاظ اقتصادی یکی از ضعیف ترین دولت ها می دانند.
هــم چنیــن  مردم به قراردادهای بلند مدت زیاد اطمینــان ندارند و این ذهنیت را 
دارند که با تغییر دولت ها، این چنین قراردادها به ضرر ما تمام می شود و از مسیر اصلی 

خارج می شود.
موضــوع دیگر اینکه دولت فعلی در ضعیف ترین موقعیت خود از نظر ســرمایه 
اجتماعی قرار دارد واین موضوع مردم را نگران کرده چرا که در شــرایطی که ما ضعف 

داشته باشیم، امکان توافق برد- برد بسیار کاهش پیدا میکند.
موضوع دیگر اینکه مردم نسبت به کالای چینی، ذهنیت خوبی ندارند وفکر میکنند 

با امضای این قرارداد تمام کشور از کالاهای نوع بی کیفیت چینی پر خواهد شد.
هم چنین  با توجه به اینکه شروع بیماری واگیر کرونا از چین آغاز شد، مردم نسبت 

به چین ذهنیت منفی پیدا کرده اند.
درخصــوص پیش نویس قرارداد ایران وچین باید عرض کنم در بهمن ماه ۱۳۹۴، 
رئیس جمهور چین» شی جین پنگ« سفری به تهران داشتند ، در آن سفر یک بیانه مشترک 
بین دو کشــور به امضا می رســد که در یکی از بندها ی)۶( این بیانیه مشترک به توسعه 
روابط دو کشــور با توجه به مکمل بودن ظرفیت های اقتصادی و همچنین وجود زمینه 
های مختلف همکاری در عرصه های انرژی، زیر ساختی، صنعتی، فناوری و دیگر زمینه 
های مشترک دو طرف توافق می کنند که رایزنی ومذاکراتی برای انعقاد قرار داد همکاری 

های جامع ۲۵ ساله را در دستور کار خود قرار دهند.
در شــهریور ۱۳۹۸، ظریف به چین ســفر میکند وپیش نویس اولیه به طرف چینی 

داده می شود.
چینــی هــا به مدت ۶ ماه روی این پیش نویــس کار کردند وبالاخره در فروردین 

۱۳۹۹، چینی ها پیش نویس و پیشنهاد خود را به ایران دادند.
اول تیر ماه امســال  پیش نویس اولیه دو کشــور به تصویب دولت رسید و رسما از 
ســوی دولت کلیات آن  اعلام شــد ، امااین پیش نویس هنوز به متن قرارداد منجر نشده 
اســت. در این ســند همکاری برنامه های همکاری های ایــران و چین در حوزه های 
اقتصادی، نفت و انرژی، کشــاورزی، فرهنگی، امنیتی، سیاســی، دفاعی، جهانگردی، 

مخابرات، فناوری، بهداشت و سلامت، تجارت و...وجود دارد.
با توجه به اینکه کشــور چین در حال حاضر اقتصاد اول جهان را در دســت دارد 
و امریــکا را بــه لحاظ اقتصادی به عقب رانده، این قرارداد می تواند منافع دو کشــور را 
در نظر بگیرد و یک نقشــه راه روشــن ویک ریل گذاری اصولی برای روابط دو کشور 

در آینده باشد.
شرف زاده افزود: چین در آینده ای نزدیک که باز هم به رشد اقتصادی خود ادامه 
خواهد داد نمیتواند به لحاظ سیاسی- اقتصادی و مسائل منطقه ای و ژئوپولتیک، کشور 

ایران را به عنوان یک قدرت بزرگ منطقه نادیده بگیرد.
حال قبل از هر چیز دولت مردان، اساتید دانشگاه، رسانه ها، باید شفاف سازی کنند 

وذهنیت مردم را آگاه سازند  و نسبت به سوالات بر حق مردم پاسخگو باشد.
مثلا صدا وســیما از پیشــرفتهای کشور چین، از دســتاوردهای علمی و صنعتی ، 
تجاری، پولی- بانکی و ورزشــی چین برنامه پخش کند. رســانه ها باید بگویند که چین 
به عنوان بزرگترین کشور اقتصادی جهان بهترین صنایع را دارد، کامپیوتر و الکترونیک، 
صنایع سبک وسنگین، ساختمان های مرتفع، بهترین کشتی ها وزیر دریایی ها، بهترین 

قطار ها و ریل ها، بهترین آسانسورها محصول صنعت چین است.
وی افزود: باید به مطالبات مردم پاســخ داد باید ســوالات مردم را جواب داد. باید  
شفاف سازی کنیم و به سوالات برحق مردم پاسخ داد. ما باید با کشور هایی که در اقتصاد 

و تجارت حرف اول را میزنند روابط راهبردی داشته باشیم.
در اوج تحریم ها در سال ۲۰۱۹ میزان مبادلات ایران و چین ۲۴ میلیارد دلار بود.

در حال حاضر که مورد تحریم آمریکا وکشــورهای اروپایی هســتیم چه اشکالی 
دارد که ما با قدرت اول اقتصادی جهان مراودات اقتصادی و تجاری داشته باشیم؟ البته 

با درنظر گرفتن تمامی شرایط که حقوق ایران مورد تضییع و خدشه قرار نگیرد.
ما در این شــرایط به قراردادهایی با کشورهایی مثل چین، روسیه و هند نیازمندیم. 

حتی به قول یکی از بزرگان، قرارداد با چین باید ۲۵ سال قبل منعقد می شد.
چین در حال حاضر در تجارت ، بازرگانی و صنعت حرف های زیادی برای گفتن 
دارد . چرا با این کشور با توجه به حفظ منافع دو کشور قراداد مشترک  نداشته باشیم ؟

چین در حال حاضر در خاورمیانه روابط اقتصادی- تجاری گسترده ای با عربستان، 
امارات، ترکیه ودیگر کشور ها دارد ، چرا ما نباید داشته باشیم؟

کشورهای خاورمیانه ،چین را پذیرفته اند و این کشور ها روابط تجاری- اقتصادی 
و بازرگانی خود را رشد و گسترش می دهند و هیچگاه فکر نمیکنند که چین قصد دخالت 
در سیاست آن کشورها داشته باشد. ما نباید از برقراری روابط مشترک اقتصادی که منافع 

دو کشور را در نظر می گیرند دوری کنیم.
رئیس جمهور چین یک سفر دو روزه به عربستان انجام میدهد پس از ۴۸ ساعت 
یک قرارداد تجاری ۵۰ میلیارد دلاری با عربستان منعقد میکند، در بدرقه رئیس جمهور 
چین دو جنگنده عربستانی هواپیمای رئیس جمهور چین را بخاطر این قرارداد بزرگ و 

پرمنفعت برای دو کشور  اسکورت میکنند .
ما نباید دور خودمان دیوار بکشیم. باید با دنیا روابط مشترک راهبردی ، اصولی و 
منطقی داشته باشیم. به نظر من اگر کشوری نتواند برای روابط بلند مدت با چین برنامه 

ریزی کند آینده را از دست داده است.
 در خاتمه باید بگویم از سرمایه گذاری خارجی کشورهای مختلف که منافع ما را 
در نظر می گیرند با حفظ تمامی اصول اولیه و بدون اینکه حق و حقوق مردم ما تضییع 

و خدشه دار شود باید استقبال کرد.

دامن زدن به این موضوع یعنی 
توهین به شعور ایرانیان 

گفت وگوی رئیس شورای شهر کیش  با اقتصاد کیش در خصوص  
موضوع قرارداد 25 ساله ایران و چین ؛

اقتصــاد کیش - معــاون اقتصادی 
دبیرخانه شــورایعالی مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصادی گفت: مجموع سرمایه گذاری های 
داخلی و خارجی طی هفت سال گذشته به 

۴۱ هزار میلیارد تومان می رسد. 
»احمد جمالی«  بــا بیان اینکه حجم 
ســرمایه گذاری های داخلــی و خارجــی 
در مناطــق آزاد قابل مقایســه با ســرزمین 
اصلــی نیســت، اظهــار داشــت: میزان 
ســرمایه گذاری های خصوصی و دولتی از 
داخل کشــور طی سال های اخیر در مناطق 
آزاد قابــل توجه بوده و بخش خصوصی در 

این راستا مشارکت خوبی داشته است.
جمالی با اشاره به ۴۱ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری های داخلی و خارجی از سال 
۹۲ تا ۹۸ افزود: سال گذشته ۱۰ هزار میلیارد تومان مجموعه سرمایه گذاری های داخلی و ۲۰۰ 

میلیون دلار حجم سرمایه گذاری خارجی بوده است.
وی با اشاره به سهم قابل توجه بخش خصوصی در رشد و توسعه مناطق آزاد عنوان کرد: 
نسبت تاثیر سرمایه گذاری های جذب شده بر عملکرد عمرانی سازمان های مناطق ۶.۵ برابر 

بوده که می تواند الگوی مناسبی برای سرزمین اصلی باشد.
معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی افزود: حضور پررنگ 
بخش خصوصی در مناطق آزاد این نوید را می دهد که اگر بستر مناسب برای سرمایه گذاری 

داخلی فراهم شود هموطنان با همه توان خود برای توسعه کشور گام بر می دارند.
جمالــی بــا بیان اینکه صادرات و حضور در بازارهای بیــن المللی و منطقه ای از 
مهمترین اهداف سرمایه گذاری در مناطق آزاد است، خاطرنشان کرد: تولید محصولات 
در مناطق آزاد و ورود آن به ســرزمین اصلی در ســال گذشته بالغ بر یک میلیارد دلار و 
۲۰۰ میلیون دلار بوده است و همزمان ۹۵۰ میلیون دلار نیز صادرات به خارج از کشور 

را نیز داشته ایم.
وی بــا بیان اینکه حجم مبادلات کالای تولیدی در مناطق به خارج و داخل کشــور در 
ســال گذشــته دو میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار بوده است، تصریح کرد: بیش از ۴ میلیارد دلار نیز 

صادرات عبوری داشته ایم.
معاون اقتصادی دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با اشــاره به اینکه کل 
واردات سال گذشته به مناطق آزاد از طریق کالاهای مصرفی و همراه مسافر ۷۰۰ میلیون دلار 
برآورد شــده است، تاکید کرد: رویکرد مناطق آزاد صادراتی است یا به نوعی صادرات محور 

محسوب می شوند.
جمالی گفت: کمک به تولید و سرمایه گذاری در مناطق آزاد موجب اشتغال بیشتر در این 

محدوده ها می شود که کل اقتصاد کشور بر اساس این اهداف ترسیم شده است.
به گزارش ایرنا، مناطق آزاد، محدوده های جغرافیایی هستند که با هدف حمایت از صنعت 
داخلی و تســهیل واردات، صادرات و ترانزیت کالا غالباً در نزدیکی مرزها و مبادی گمرکی 

ایجاد شده و قوانین محدودتر و تشریفات گمرکی ساده تری نسبت به سرزمین اصلی دارند.
این محدوده ها از شــمول بســیاری از قوانین ســرزمین اصلی خارج هستند و به دلیل 
تســهیلات، امکانات، معافیت ها و امتیازهای در نظر گرفته شــده برای آن ها، می تواند بســتر 
مناسبی را برای تولیدکنندگان کالاهای صادراتی، بازرگانان و فعالان صنعت ترانزیت ایجاد کند.
کیش، قشم، چابهار، ارس، انزلی، اروند، ماکو و شهر فرودگاهی امام خمینی )ره(، در حال 

حاضر هشت منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی ایران را تشکیل می دهند.

جذب ۴۱ هزار میلیارد تومان 
سرمایه گذاری در مناطق آزاد 

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد  اعلام کرد:

اقتصاد کیش - با هدف ایجاد جاذبه جدید گردشگری هنری، نخستین سمپوزیوم ملی 
طراحی ایده مجسمه ساحل ماشه کیش از تیر ماه ۹۹ آغاز به کار کرد. 

به گزارش اقتصاد  کیش، این سمپوزیوم با هدف زیباسازی ساحل قدیمی ماشه در جزیره 
کیش برگزار خواهد شد.شرکت عمران، آب و خدمات کیش به عنوان متولی این رویداد در 
نخســتین اقدام، میزبان هنرمندان حوزه تجســمی و معماری از سراسر ایران بود تا با بررسی 
نظرات ودیگاههای هنرمندان خوب کشــورمان، بهترین ایده برای ســاحل ماشه )که یکی از 
قدیمی ترین مناطق جزیره است( جهت اجرا شناسایی شود.در نشست با هنرمندان ابوالفضل 
طیبی مدیرعامل شرکت عمران، آب و خدمات جزیره کیش که خود از علاقمندان به مباحث 
هنری واجرای آثارهنرمندان با رویکرد ایجاد جاذبه های نوین واثرگذار گردشگری در جزیره 
کیش است با اشاره به اهمیت شهرها و لزوم توجه به فضاهای شهری گفت: درتمامی تصمیم 
گیری ها به این موضوع باور داریم که شــهرها موجودات زنده هســتند خیابان ها شریان ها و 
درختان ریه های شهرها هستند و روح شهرها ما انسان ها هستیم که درضمیر ناخودآگاه همه ما 
تمایل به زیبایی داریم. این باور ما را برآن داشت در طراحی المانهای شهری از هنرمندان کمک 
بگیریم که با آثاری الهام گرفته از نگاه زیبایی شناس هنرمندان با مخاطب خود که شهروندان 
وگردشــگران هســتند ارتباط قلبی وروحی برقرار کنیم.  ظرفیت ساحل و دریای کیش دو 
شاخصه طبیعی وارزشمندی است که طیبی درسخنان خود به  عنوان ویژگی های منحصربه فرد 
این جزیره یاد کرد و افزود: تمام مردم ایران با جزیره کیش ارتباط روحی وقلبی بسیار خوبی 
دارند وبه عنوان مامنی برای کسب آرامش کیش را دربرنامه سفر وتفریح خود قرار می دهند. 
این موضوع مسئولیت ما را درمورد توسعه شهری کیش دوچندان می کند تا با استفاده  از نمادها 
والمانهای کارشناسانه وهنری مفهوم آرامشی که مدنظر شهروندان وگردشگران است به خوبی 
القاء شود وذهنیت مردم درموزد جزیره کیش با یک اقدام بدون کارشناسی وغیرهنری خراب 
نشود.وی درپایان با تاکید براهمیت تلفیق هنر و موضوعات شهری به عنوان یکی از موثرترین 
راه های ایجاد حس مثبت مشــترک نسبت به فضای شهری جزیره کیش گفت: مسجد ماشه 
از مکان های تاریخی وارزشمندی است که مورد علاقه وتوجه بومیان جزیره کیش است و 
در زمره آثار ثبت شده میراث فرهنگی قراردارد.این مسجد درمجاورت دریا قراردارد و بستر 
خوبی برای خلق فضایی جذاب برای شهروندان وگردشگران با کمک هنرمندان کشور است 

تا ضمن معرفی این اثر تاریخی، جاذبه ای هنری وگردشگری در ساحل ماشه ایجاد شود.
احسان گرایلی دبیر سمپوزیوم ملی طراحی ایده مجسمه ساحل ماشه جزیره کیش نیز 
دراین نشست با بیان اینکه هنرمندان در بازدید سه روزه ضمن بازدید از ساحل ماشه ، از بخش 
های مختلف جزیره کیش نیز دیدن کردند تا با دســتیابی به نگاهی کلی از طبیعت ومعماری 
جزیره کیش نسبت به طرح ایده های خلاقانه اقدام کنند.به گفته گرایلی نشست های بعدی 
این سمپوزیوم به منظور جمع بندی آرائ و رسیدن به طرح نهایی در تهران برگزار می شود تا 
پس از حصول بهترین نتیجه و ارائه طرح نهایی نسبت به اجرای اثربرگزیده در سمپوزیوم اقدام 
شود.گفتنی است هنرمندانی چون رضا هادیانی، سهند حسامیان، بیژن غنچه پور، مهسا الف، 
علی هنرور، همایون عسکری سیریزی، سینا ممتاز، مهدی رنگچی، مونا آقابابایی و شهریار 

رضایی در این نشست حضور داشتند.

اجرای سمپوزیوم مجسمه سازی در 
کیش با هدف زیبا سازی سواحل 

مدیرعامل شرکت عمران، آب و خدمات جزیره کیش عنوان کرد:


